
Protokół Nr 8/2007  

 

sporządzony z wyjazdowego posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                         

i Ochrony Środowiska Rady Gminy Wierzchlas z dnia 21 sierpnia 2007 roku  

  Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

     1. Jacek Młynarczyk  - Przewodniczący Komisji 

2. Jerzy Cieślak – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Marek Leszczyk – Członek 

4. Ryszard Świątek – Członek 

5. Leszek Gierczyk – Sekretarz Gminy 

6. Teresa Nowak – Skarbnik Gminy 

7. Bożena Bąk – Inspektor ds. gospodarki gruntami 

8. Leszek Gierczyk    - Sekretarz Gminy 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jacek Młynarczyk – Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Porządek obrad: 

1.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wierzchlas za I półrocze 2007 r. 

2.  Zaopiniowanie materiałów na IX sesję Rady Gminy Wierzchlas – uchwał w 

sprawie: 

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2007 rok. 

b)  zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Instytucji Kultury w  

     Wierzchlesie za I półrocze. 

c) uchylenie uchwały Nr VIII/36/2007 z dnia 28 czerwca 2007r. w sprawie 

sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości Kraszkowice. 

d) wyrażenie zgody na sprzedaż działki nr 591/19 położonej w miejscowości 

Kraszkowice 

e) zawarcia porozumienia między gminami Działoszyn, Wierzchlas i Pątnów 

dotyczącego opracowania programu rewitalizacji terenów w/w gmin położonych w 

strefie oddziaływania obszarów NATURA 2000. 

f)   przyjęcie  Gminnego Programu Rozwoju Oświaty. 

g)  zmian w „Lokalnym programie wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas”.   

3.  Sprawozdanie finansowe z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Wierzchlesie za I  półrocze 2007r.  

4.  Zaopiniowanie wniosku w sprawie sprzedaży działek o nr  975/1, 977/1, 976/1, 

978/1, 979/2  położonych w miejscowości Kraszkowice . 

5. Sprawozdanie z wykorzystania pomieszczeń rehabilitacyjnych przy 

Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  „MEDICOR” w Mierzycach.  

6.  Wolne wnioski i zapytania. 
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Punkt 1 

 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak powiedziała, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Wierzchlas za I półrocze 2007r. radni otrzymali w 

zawiadomieniach, na posiedzenie komisji. 

Poinformowała , że sprawozdanie opracowane jest na dzień 30 czerwca 2007r. 

gdzie plan dochodów budżetowych gminy łącznie z zadaniami zleconymi wynosił 

12.835.601,80 zł z tego wykonano 7.005.168,03  tj. 54,57%. Ponadto duża część 

zadań, które zostały zaplanowane będzie wykonana dopiero w drugim półroczu. 

Natomiast plan wydatków budżetowych gminy łącznie z zadaniami zleconymi 

również na dzień 30 czerwca 2007 roku wynosi 13.691.896,61 zł  wykonano 

5.784.813,76 zł tj. 42,25 %. Wpływ mają zadania inwestycyjne i remontowe, które 

wykonane będą również w drugim półroczu.  

Następnie zwróciła się do radnych o pytania do przedstawionego tematu. 

 

- Przewodniczący Komisji Jacek Młynarczyk zapytał  się  skąd wzięła się   

kwota 13.800 zł  zawykonanie chodnika w Wierzchlesie przy ul. Szkolnej 

 

- Skarbnik wyjaśniła, że takie były  poniesione koszty na jego budowę tj. zakup 

materiałów  kostki, kamienia, koparki nie ma w tym kosztów robocizny  same 

materiały 

 

-  Przewodniczący Komisji Jacek Młynarczyk powiedział, że  z takimi pytaniami 

zwracają się mieszkańcy Wierzchlas  ile płacone jest wynajęcie koparki na godzinę 

i  czy to, że koparka nie pracuje tylko  stoi to ma płacone? 

W temacie głos zabrał Mirosław Kinas i wyjaśnił, że za wynajem  koparki,  

płacone jest 29 zł za godzinę.  

    

Przewodniczący Komisji Jacek Młynarczyk zwrócił się z następnym pytaniem a 

mianowicie ile Gmina  płaci za jedną wywrotkę piasku Pan Kurczykowi?  

Mirosław Kinas  wyjaśnił, że  piasek przywożony jest wywrotkami o różnym 

tonażu i płacimy 7 zł netto za 1 tonę.       

 

Następna sprawa poruszona przez Radnego Młynarczyka to wywożony gruz     

który pozabierali sobie niektórzy mieszkańcy gdyż jest w nim dużo krawężników i 

płytek chodnikowych które mogą  wykorzystać mieszkańcy natomiast  Gmina to 

wyrzuca gdyż uważa za bezużyteczna, a są w Wierzchlesie drogi  na które można 

by ten gruzem wywieź  i mieli by mieszkańcy lepszy dojazd do posesji. 

Mieszkańcy zwracali uwagę twierdząc, że źle są zagospodarowane prace, gdyż taki 

materiał można by było wykorzystać a jest ona wyrzucany. 
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Radny Młynarczyk zapytał, czy na piasek  ogłaszany jest przetarg? 

Mirosław   Kinas wyjaśnił,  że nie ma  ogłaszanego przetargu - na teren 

Kraszkowice i Wierzchlas piach przywozi Pan Kurczyk z Kraszkowice, natomiast 

na teren Mierzyc, Łaszew i Toporowa przywoził Pan Zajączkowski z Łaszewa 

Rządowego. 

Komisja nie miała więcej pytań przyjęła sprawozdanie do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 2 

 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2007 rok. 

Skarbnik poinformowała, że z Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi otrzymaliśmy 

dotację w wysokości 35.000 zł na drogę rolniczą Mierzyce – Opatów . 

Kwotę tą wprowadzamy do budżetu  po stronie dochodów i po stronie wydatków 

na w/w cel. 

Zwiększa się również zadanie inwestycyjne o tę kwotę. 

W związku z tym budżet Gminy zwiększa się po stronie dochodów i po stronie 

wydatków o w/w kwotę.  

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji.   

 

*  kolejna uchwała to  zmiany w budżecie gminy Wierzchlas na 2007 rok – 

przeniesienie środków między działami i rozdziałami. 

Skarbnik poinformowała, że zachodzi konieczność przeniesienia środków między 

paragrafami w Dziale 400 Wytwarzanie w energię elektryczną wodę i gaz  

zaplanowane jest 5.000 zł  na zakup pompy  głębinowej.  

Podczas ostatnich  burz spaliły się dwie pompy głębinowe i należało zakupić nowe. 

Kwota  5.000 zł nie wystarczyła na zakup nowych pomp, w związku z tym należy 

przenieść środki  na paragraf inwestycyjny w tym Dziale 400 zaopatrywanie w 

energię elektryczną gaz i wodę  na kwotę 12.700 zł. Zakup pomp wynosi 17.700 zł. 

Ponadto zwiększa się środki w Dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego o kwotę 2.000 zł  z przeznaczeniem na stowarzyszenia – orkiestra 

strażacka, środki przenosi się z Działu 851 Ochrona zdrowia – w związku z tym      

dział ten zmniejsza się o kwotę 2.000 zł . 

Łącznie przesunięcia między działami i rozdziałami na kwotę 14.700 zł.  

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji.   
 

   

b)  zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Instytucji 

Kultury w Wierzchlesie za I półrocze. 

 

Skarbnik poinformowała, że od dnia 1 lipca 2006 r. istnieje na terenie Gminy 

Instytucja Kultury, a zgodnie z Ustawą o finansach publicznych   musi być podjęta 

uchwała w jakiej formie ma być przekazywane półroczne sprawozdanie na sesję 
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Rady Gminy i do RIO w związku z tym  zachodzi konieczność podjęcia uchwały 

dotyczącej zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Instytucji 

Kultury – tj. Gminnej Biblioteki w Wierzchlesie za I półrocze 2007r.  

Powiedział, że są to sprawy formalne i muszą być podjęte w formie uchwały przez 

Radę Gminy . 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji.   

 

c) uchylenie uchwały Nr VIII/36/2007 z dnia 28 czerwca 2007r. w sprawie 

sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości Kraszkowice. 

 

Sekretarz poinformował, Komisję że należy uchylić w/w uchwałę gdyż nastąpił 

błąd w  treści podjętej w/w uchwały . 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji.   

 

d) wyrażenie zgody na sprzedaż działki nr 591/19  położonej w miejscowości 

Kraszkowice. 

 

W związku z uchyleniem uchwały należy powołać nową uchwałę dotyczącą tej 

samej działki tylko dotyczące wyrażenia zgody przez Radę Gminy na sprzedaż w/w 

działki. 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji.   

 

e) zawarcia porozumienia między gminami Działoszyn, Wierzchlas i Pątnów 

dotyczącego opracowania programu rewitalizacji terenów w/w gmin 

położonych w strefie oddziaływania obszarów NATURA 2000. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk i 

powiedziała, że Gmina Działoszyn Wierzchlas i Gmina Pątnów powzięły działania 

w celu zawarcia porozumienia pomiędzy tymi gminami. Porozumienie takie ma na 

celu pomoc w pozyskiwaniu środków z Unii Europejskiej, gdyż obecne wymogi, 

wytyczne opracowanych programów operacyjnych skonstruowane są tak, że  

praktycznie pojedyncza Gmina ma małe szanse na uzyskanie pozytywnej 

akceptacji swoich projektów, a ustawodawca dąży do tego, aby samorządy, 

instytucje i różne inne organizacje zaczęły ze sobą współpracować. Przykładem 

będzie tutaj wniosek składany przez gminę Działoszyn, który już przy wstępnej 

weryfikacji został odrzucony przez Urząd Marszałkowski tylko z tego względu, że 

charakteryzował się niskimi wskaźnikami, a najważniejszymi obecnie wskaźnikami 

jest liczba ludności, poziom bezrobocia oraz powierzchnia gminy. 

W ramach porozumienia gmin: Wierzchlas, Działoszyn i Pątnów tworzony będzie 

program rewitalizacji terenów w/w gmin położonych w strefie oddziaływania 

obszarów Natura 2000. Opracowano już projekt strategii zagospodarowania 

Wielkiego Łuku Warty, czyli obszaru, który jest wspólny dla tych trzech gmin. W 

ramach tego programu gminy będą wnioskować o pomoc w zakresie gospodarki 
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wodno-ściekowej, infrastruktury drogowej, infrastruktury turystyczno – sportowej, 

wykorzystania surowców naturalnych , energii odnawialnej i edukacji 

ekologicznej. 

Otrzymane środki dzielone będą proporcjonalnie do liczby ludności. 

Wspólny jest projekt ale każda gmina realizuje własne zadania i inwestycje  

W związku z tym zwróciła się do radnych o pozytywne zaopiniowanie tej 

inicjatywy i upoważnienie Wójta oraz Skarbnika do podpisania umowy tego 

porozumienia.   

 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały w/w sprawie na najbliższej 

sesji.  

 

f) przyjęcie Gminnego Programu Rozwoju Oświaty. 

 

Komisja zapoznała się ze  szczegółowo z analizą kosztów i zysków związaną                   

z reorganizacja placówek szkolnych w Łaszewie i w Strugach. 

 

Sekretarz zabrał głos w temacie i powiedział , żeby całkiem nie należy likwidować       

tych  szkół , a w budynkach można utworzyć świetlice dla dzieci . 

Powiedział, ze była propozycja Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 

zaproponowała by zorganizować w  tych dwóch miejscowościach spotkania  z 

rodzicami dzieci uczęszczających do szkoły. 

 

Komisja po wnikliwej analizie kosztów reorganizacji oraz Gminnego Programu 

Rozwoju Oświaty zaproponowała aby przeprowadzić konsultacje z rodzicami oraz 

pokazać rodzicom szkoły do których mają uczęszczać ich dzieci tj. Toporów i 

Mierzyce „Dni otwartych drzwi”.   

 

g) zmian  w Lokalnym programie wspierania edukacji uzdolnionych dzieci              

i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy, który powiedział, ze w 

przypadku kumulacji osiągnięć w dwóch dziedzinach tj. Sportowej i naukowej to 

żeby to stypendium było większe o 50 zł oraz przyznawać stypendium przyznawać 

od czwartej klasy Szkoły Podstawowej . 

W związku z tym Komisja zapoznała się z programem stypendiów i postanowiła 

wprowadzić następujące zmiany: 

1) w dziale IV  wprowadzić zapis ż stypendium przysługuje od klasy IV szkoły 

Podstawowej. 

2) W dziale IV wprowadzić dodatkowy punkt 2 o treści: w przypadku kiedy uczeń 

osiągnął dobre wyniki w dwóch dziedzinach tj. nauce i sporcie to powinno mu 

się zwiększyć stypendium o 50 zł.   

Komisja nie miała więcej uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji. 
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Sekretarz powiedział, że Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  skieruje 

pismo o Dyrektorów Szkół Podstawowych i Gimnazjum o przedstawienie wyników 

egzaminów zewnętrznych kończących szkołę Podstawowa i Gimnazjum. 

Ponadto Komisja wnioskuje o zwrócenie się z pismem do Dyrektorów Szkół 

Podstawowych  i Gimnazjum o przedstawienie wyników egzaminów zewnętrznych 

kończących szkołę Podstawowa i Gimnazjum. 

 

 

Punkt 3 

 

Przyjęcie sprawozdania finansowego z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wierzchlesie za I półrocze 2007 roku. 

Komisja zapoznała się z przedstawionym sprawozdaniem i przyjęła je do 

akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 4 

 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie sprzedaży działek o nr  975/1, 977/1, 976/1, 

978/1, 979/2  położonych w miejscowości Kraszkowice .    

   

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk która poinformowała Komisję, że 

Pan Paweł Mielczanek zam. Wierzchlas ul. Południowa złożył w dniu 21 czerwca 

2007r. wniosek na zakup  w/w  działek. Następnie w dniu 20 sierpnia 2007r. złożył 

kolejne pismo, uzupełniające to pierwsze pismo. 

Grunty, które chce kupić lub dokonać zamiany zainteresowany stanowią 

powierzchnie ok. 4 ha. W Planie Przestrzennego Zagospodarowania Gminy 

Wierzchlas grunty te położone są w terenach powierzchniowej eksploatacji 

surowców mineralnych. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że teren ten obejmuje kilkanaście działek 

które łącznie stanowią powierzchnię ok. 12 ha w środku tych działek jest właśnie ta 

dziura po wydobywanym żwirze w miejsce to obecnie wywożone są śmieci. 

Natomiast  grunty, które chce nam przekazać Pan Mielczarek nie są potrzebne  

gminie.   

Wójt powiedział, że lepiej byłoby sprzedać gminne grunty niż dokonywać 

zamiany. 

Pisma wraz z mapami stanowią załącznik do protokołu. 

 

Komisja po szczegółowym przeanalizowaniu przedmiotowego wnioski    

postanowiła dokonać zamiany gruntów oraz ewentualnej dopłaty przez Pana Pawła 

Mielczanka do działek gminnych.  

 

Punkt 5 
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 Sprawozdanie z wykorzystania pomieszczeń rehabilitacyjnych przy 

Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  „MEDICOR” w Mierzycach. 

Komisja otrzymała sprawozdanie przed posiedzeniem Komisji zapoznała się z jego 

treścią nie miała uwag i przyjęła je do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6 

Wolne wnioski i zapytania 

1) Sekretarz  poinformował, że Łódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Łodzi 

ogłosił konkurs na najlepsze gospodarstwo agroturystyczne w wojew.   

Łódzkim. Wśród wyróżnionych 7 osób znalazło się gospodarstwo Pan Zenona 

Sosnowskiego z Krzeczowa . Ośrodek zwrócił się do gminy aby uhonorować 

wyróżnionego Pana . Sekretarz powiedział, że jest propozycja aby zaprosić go 

na sesję Rady Gminy wręczyć mu dyplom i  nagrodę rzeczową w granicach ok. 

200 zł. 

 

Komisja nie miał uwag i popiera przedstawioną propozycję uhonorowania Pana 

Zenona Sosnowskiego  

      

2)  Sekretarz poinformował, również Komisje , że przyszła opinia lekarza 

orzecznika z Łodzi  w sprawie Pana Pawła Barańskiego,, który uległ 

wypadkowi podczas zawodów strażackich. Komisja rozpatrzeniu wniosku 

przyznała Panu Barańskiemu 20% punktów uszczerbku na zdrowiu. 

Za jeden procent uszczerbku na zdrowiu jest 445 zł.  Co stanowi kwotę ok. 

10.000 zł 

Środki   na wypłatę odszkodowania wypłacić ze środków przeznaczonych na 

Straż pożarną. 

Komisja jednogłośnie postanowiła przyznać  - wypłacić Panu Barańskiemu  

     całą wysokość przysługującego mu odszkodowania wg. lekarz  orzecznika.. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano . 

 

Protokołowała                                                                        Przewodniczący  

                                                                                               Komisji  RLiOŚ 

Marta Kowalczyk  

                                                                                              Jacek Młynarczyk 

 


